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Svazek obcí Jilemnice uspořádal 17. března na Městském úřade v Jilemnici svou Valnou
hromadu, které se zúčastnil člen rady LK pro zemědělství a životní prostředí Jaroslav
Podzimek (ČSSD).

Starostové podhorských obcí zhodnotili uplynulé období své činnosti a navrhli plány na další
období. Jedním z nich je soustředit se na realizaci projektu zpracování bioodpadu. 

Jilemnicko – svazek obcí, plánuje již od roku 2005 společnou realizaci projektu zaměřeného na
kompostování bioodpadu na celém území mikroregionu. Původní záměr nebyl uskutečněn
vinou nedostatku finančních prostředků v programu Interrreg. V dalších letech pak bylo
nezbytné projektový záměr přepracovat, neboť se změnily výchozí podmínky pro realizaci
akce.

„V současné době má Jilemnicko – svazek obcí, díky finanční podpoře Libereckého kraje zpracovanou
odbornou studii, na základě které vybral nejoptimálnější variantu pro nakládání s bioodpadem na
celém území. Nyní připravuje projektový tým žádost do Operačního programu Životní prostředí,
prioritní osa 4 – nakládání s odpady projekt v celkové hodnotě 10 milionů, který bude tuto
problematiku řešit pro území dvaceti obcí,“ řekl radní.

Podle něj v případě získání dotace bude zakoupena společná technika obsluhující malé
komunitní kompostárny, kterých vznikne na území Jilemnicka celkem osm. Kompostárny
budou sloužit nejen obcím, ve kterých se budou nacházet, ale také obcím v bezprostředním
okolí. Celý systém budou moci využít i obyvatelé, kteří často řeší problém, kam s bioodpadem
vyprodukovaným na jejich zahrádkách a ostatních pozemcích. Veškeré technické zařízení bude
mikroregion spravovat prostřednictvím technických služeb jedné z členských obcí. Zástupci
obcí věří, že díky tomuto projektu se podaří snížit množství skládkovaného bioodpadu na celém



území a také bude možné využít doposud nevyužité přírodní zdroje pro další péči o obecní
pozemky a zeleň .

„Myšlenka zpracování bioodpadu ve vlastních kompostárnách je určitě zajímavá a již několik let
diskutovaná. Částečně by se vyřešil problém kam s odpadem. Toto je jedna z možností,“ zdůraznil
Jaroslav Podzimek.

 Dalším diskutovaným bodem je nekonečně skloňovaná problematika stavu vozovek. Jednou
z nich jsou komunikace v okolí Štěpanic a Benecka .

„Dále byl zmíněn i plánovaný záměr výstavby vodní přehrady Vilémov. Ten se však nesetkal
s příznivým


